
 
PROTOKOŁ Nr XXIII/06 

 

z XXIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 16 marca 2006 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 904, 
zakończyła się o godz.1135. 
 
Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia XXIII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan 
Mieczysław Jaroszuk. 

Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że na jego ręce wpłynął wniosek od pięciu 
radnych: Pana Władysława Stankiewicza, Pana Kazimierza Toboty, Pani Walentyny Wierzby, 
Pani Heleny Datczuk i Pana Wacława Malona w sprawie uzupełnienia porządku obrad o 
następujący punkt : 

„Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Oświaty ”. 
(wniosek w zał. na str.........prot.) 

 
Rada Gminy, 14 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się, przyjęła wniosek 

w sprawie uzupełnienia porządku obrad o punkt „Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji 
Gminnego Zespołu Oświaty”. 

Uchwalony porządek obrad XXIII sesji Rady Gminy brzmi następująco : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Oświaty. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2006r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie formularzy deklaracji i informacji podatkowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody na terenie Gminy Mielnik. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Mielnik. 



 2 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac związanych z nadaniem miejscowości 
Mielnik statusu uzdrowiska albo obszaru ochrony uzdrowiskowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego do przyznania 
pomocy w zakresie dożywiania osób i rodzin oraz ustalenia zasad odpłatności za pomoc w 
zakresie dożywiania osób i rodzin. 

13. Informacja z wykonania zadań własnych i zleconych przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Mielniku za 2005r. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Do punktu 3. 
 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad.  
Zwrócił się z zapytaniem czy radni mają uwagi lub poprawki do treści protokołu ? 

Radni nie wnieśli uwag ani poprawek do treści protokołu. 

 
Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokół z XXII sesji 

Rady Gminy. 
 

Do punktu 4. 
 
Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� od 15 marca do 15 maja br. Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
przyjmuje od rolników wnioski na dopłaty. Dotychczas było tak, że Związek Gmin 
Wiejskich występował do Wojewódzkiego Biura Pracy i było to organizowane 
poprzez wcześniej przeszkolonych stażystów, czy też poprzez prace interwencyjne na 
okres do końca czerwca. Obecnie, działania podjęte przez związek Gmin Wiejskich, 
nie przyniosły takiego rezultatu. Na terenie powiatu siemiatyckiego problem ten 
rozwiązano poprzez złożenie wniosków do Powiatowego Biura Pracy o przyznanie 
stażystów. Przedwczoraj ci stażyści byli na szkoleniu. W naszym przypadku jedna 
stażystka będzie pomagać rolnikom przy wypełnianiu wniosków. Pani inż. Król z 
ODR w Siemiatyczach będzie ją nadzorować i również pomagać w wypełnianiu 
wniosków.  

� Staraliśmy się na bieżąco odśnieżać, reagowaliśmy na sygnały i interwencje 
mieszkańców. Współpraca pomiędzy Powiatowym Zarządem Dróg a Zakładem 
Gospodarki Komunalnej, w gestii którego leżało odśnieżanie, układała się nie 
najgorzej. Duże opady śniegu, mimo jego systematycznego oczyszczania, 
powodowały powstawanie głębokich kolein, które na niektórych odcinkach są do 
dzisiaj. Jeśli chodzi o śliskość, to leży to w gestii PZD, niemniej jednak po osobistej 
interwencji Pana Wójta czy też Dyrektora Mantura, solarka przychodziła prawie od 
ręki. 
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� We wszystkich sołectwach gminy odbyły się zebrania wiejskie, w trakcie których 
przedstawiano informację o realizacji budżetu za rok ubiegły oraz założenia do 
budżetu na 2006r. Wnioski z zebrań sołeckich staraliśmy się ująć w planie 
budżetowym na ten rok, szczególnie te sprawy, gdzie koszty ich załatwienia są 
niewielkie. Część wniosków została odłożona do realizacji w terminie późniejszym. 
Wysoka Rada uchwalając budżet w dniu dzisiejszym na pewno skłoni się do tego, aby 
jak najwięcej wniosków zostało załatwionych. 
Pan Wójt poinformował, że osobiście był na 9 zebraniach, frekwencja była różna, od 
pięciu osób do pięćdziesięciu paru.  

� W omawianym okresie, między sesjami, odbyło się kilka przetargów, między innym 
na most w Maćkowiczach. W tej sprawie jest dużo odwołań, część z nich uznaliśmy 
jako zasadne, część odrzuciliśmy. Bardzo dużym zainteresowaniem cieszył się 
przetarg na oświetlenie uliczne, już przychodzą odwołania od jego specyfikacji. W tej 
specyfikacji zażyczyliśmy sobie metalowe lampy, ponieważ są one trwalsze. Ustawa 
dopuszcza tego typu protesty. 20 marca br. odbędzie się przetarg na budowę 
wodociągu z Adamowa do Wilanowa, tzw. spinki. Chodzi o to, aby wszyscy 
mieszkańcy naszej gminy korzystali z jednego wodociągu, jednej wody i byli 
obsługiwani przez Zakład Gospodarki Komunalnej. Dyrektor ZGK zlecił swoim 
służbom podpisywanie nowych umów z odbiorcami. Jeśli do kogoś jeszcze nie dotarły 
nowe umowy, to w najbliższym czasie dotrą. Podyktowane to jest zmianą dostawcy 
wody, nie jest to firma z Zaścianek tylko Zakład Gospodarki Komunalnej. 

� Trwają prace nad przebudową sali ślubów, będzie tam urządzone biuro obsługi 
petenta. Ślubów cywilnych już praktycznie nie ma, w skali roku są dwa lub trzy i z 
powodzeniem mogą odbyć się na sali konferencyjnej. 
Takie są zalecenia NIK i wymogi unijne. Wiąże się to z koniecznością obsługi 
niepełnosprawnych interesantów (przy braku windy). Obecnie, w regulaminie 
organizacyjnym dokonano zmian, polegających na zobowiązaniu pracowników 
urzędujących na piętrze do zejścia na dół i obsługi niepełnosprawnego interesanta. 

� Odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy, gdzie w sposób wyczerpujący 
zostały omówione sprawy będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 
 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 
 

Do punktu 5. 
 

Interpelacja nr 55/06 Pani Walentyny Wierzby 
Czy pracownicy Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w ramach delegacji służbowych 
wykorzystują prywatne samochody i jak są rozliczone ? 

(w zał. na str……….prot.) 
 
Interpelacja nr 56/06 Pana Władysława Stankiewicza 
Dotyczy przeprowadzonych zebrań wiejskich w miesiącu styczniu lub lutym. 

(w zał. na str……….prot.) 
 
Zapytanie Pani Heleny Datczuk 
Pani radna zapytała, czy został poprawiony protokół z sesji z dnia 15 września 2005r., gdzie 
nie ujęto pełnej wypowiedzi Pani radnej ?  
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Pan Wójt obiecał, że zostanie to zrobione po powrocie pracownika ze zwolnienia 
lekarskiego. 
Pan Wójt Gminy zwrócił się z prośbą do Pana radnego Stankiewicza o uściślenie zgłoszonej 
interpelacji, ponieważ jej nie rozumie. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Wyjaśnił, że chciałby zapytać wprost po co takie zebrania organizuje się, skoro wnioski z 
zebrań wiejskich powinny być podstawą do działania dla radnych, dla Wójta, dla sołtysów, 
dla budżetu, a tak się nie dzieje. Wnioski z zebrań wiejskich, te same, powtarzają się od kilku 
lat. Pan radny, jak sołtys, składa je w zamierzeniach inwestycyjnych, potem pojawiają się w 
trakcie zebrań wiejskich nikt nie sprawdza ile razy one były już składane. Nie są po prostu 
realizowane. Raz trzeba powiedzieć, że ten i ten wniosek nie zostanie zrealizowany, z takiego 
i takiego powodu, lub że z braku pieniędzy przekłada się go na późniejszy okres, po to aby 
więcej go nie pisać. 
 
(po przerwie) 
 

Do punktu 6. 
 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie likwidacji Gminnego 
Zespołu Oświaty. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Zaproponował, aby stosownie do ustaleń podjętych na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
rozwiązania GZO dokonać z dniem 30 czerwca 2006r. 
 
Pan Wójt Gminy 
W związku z koniecznością wręczenia wypowiedzeń pracownikom GZO, może lepszym 
terminem byłoby 30 sierpnia 2006r. Sprawa ta jednak jest w gestii Rady i Pan Wójt tylko 
proponuje taki termin. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła wniosek Pana radnego 
Toboty w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Oświaty z dniem 30 czerwca 2006r. 
 

Rada Gminy 14 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę 
nr XXIII/133/06  w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Oświaty. 

(w zał. na str..............prot.) 
 

Do punktu 7. 
 
Pani Skarbnik Gminy poinformowała radnych, że projekt budżetu gminy na 2006r. uzyskał 
pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 

(w zał. na str..............prot.) 
 
Pan Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w 
dniu 9 marca br. wniosek Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Mielnickie dotyczący dotacji w 
kwocie 30 tys.zł. na niektóre inicjatywy TZM w 2006r. uzyskał pozytywną opinię 
połączonych Komisji. 

(w zał. na str..............prot.) 
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Pan Wójt Gminy 
Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Mielnickiej chciałoby za sumę 30 tys. złotych dotacji 
zrealizować następujące inicjatywy: 

1. Wydanie książki „Historia Niemirowa” 
2. Wydanie czterech numerów kwartalnika „Ziemia Mielnicka” 
3. Wydanie informatora „Walory turystyczne Gminy Mielnik” i stan ich wykorzystania. 
4. Wystawy : 

− II wystawa „Artyści w Mielniku” 
− Piotr Hackiewicz i portrety mielniczan 
− Mielnik na starej fotografii 

5. Wakacyjne spotkania muzyczne – koncerty: w lipcu i w sierpniu 
6. Opracowanie i wydanie przewodnika po Mielniku i Ziemi Mielnickiej. 

Wysoka Rada wie o tym, że Stowarzyszenie nie może otrzymać dotacji, dotację można dać na 
poszczególne inicjatywy, organizując przy tym konkurs na każdą z wymienionych inicjatyw. 
Niektóre z wymienionych przez Towarzystwo inicjatyw mogą być realizowane z budżetu 
instytucji kultury.  
Dlatego też Pan Wójt złożył następującą propozycję : na zadania których GOKSiR nie jest w 
stanie zrealizować dać dotację dla Towarzystwa, na pozostałe inicjatywy które może 
zrealizować GOKSiR zwiększyć budżet dla tej jednostki. GOKSiR przy realizacji tych zadań 
ściśle współpracowałby z Towarzystwem. Towarzystwo mogłoby wówczas zgłosić jakiś 
temat do realizacji, wykonać go, zaś sfinansować zadanie mógłby GOKSiR. 
Taka forma działania byłaby najprostsza. 
Pan Wójt zaproponował przekazanie dotacji na niektóre zadania Towarzystwa w wysokości 
10 tys. zł., zaś na pozostałe zadania przekazać 20 tys.zł. dla Gminnego Ośrodka Kultury, 
Sportu i Rekreacji. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Wyraził zaniepokojenie, czy przekazanie tych środków dla GOKSiR nie spowoduje, że 
GOKSIR wykorzysta je na inny cel niż zadania określone we wniosku Towarzystwa ? 
 
Pani Skarbnik Gminy 
Wyjaśniła, że środki te zostaną zapisane w dziale 921 – kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego i tam jest dotacja dla samorządowej instytucji kultury. Jest tam zaplanowane 420 
tys.zł., po zmianach byłoby 440 tys.zł. W tym samym dziale będzie również dotacja na 
zadania realizowane samodzielnie przez Towarzystwo. 
To, że GOKSiR ma w ramach przyznanych mu środków realizować wymienione wcześniej 
zadania, będzie zapisane w protokole z sesji. 
 
Pan Wójt Gminy 
Zwrócił się do Dyrektora GOKSiR aby w programie działania na rok 2006 ujął te imprezy. 
Program ten trafi do Wójta i z niego Pan Dyrektor będzie rozliczany. 
 
Pani Skarbnik Gminy 
Po uchwaleniu budżetu Wójt informuje podległe jednostki o uchwalonym budżecie tych 
jednostek. Pan Dyrektor złoży plan finansowy kwotowo i z opisaniem zadań i wtedy będzie 
jasne. 
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Pan Adam Tobota – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Mielnickiej 
Towarzystwo zwróciło się o dotację, ponieważ 15 lat temu zapisano w statucie Towarzystwa 
współdziałanie i współpracę z Radą i Urzędem Gminy. Działania Towarzystwa z ubiegłego 
roku pokazały, że to co robi Towarzystwo, co realizuje, jest dla dobra środowiska, dla dobra 
nas wszystkich. 
Propozycja Pan Wójta jest do przyjęcia dla zarządu i członków Towarzystwa. 
Przeprowadzono już jedną, wspólną imprezę z GOKSiR – wystawę, i była to udana 
współpraca. 
Towarzystwo ma opracowane dokładne kosztorysy proponowanych zadań, koszty tych 
imprez i suma o którą proszono jest w granicach 55% kosztów tych imprez. Pozostałą kwotę 
Towarzystwo pokryje ze środków, które pozyskuje. Tak, że środki o które zwrócono się, nie 
dałyby pokrycia na całość kosztów, byłoby to tylko wsparcie. Bierze się to stąd, że np. w 
przypadku wydania książki o Niemirowie, Towarzystwo współpracuje z ludźmi którzy za 
darmo przygotują materiały, zrobią korektę, złożą książkę. Zapłacić tylko trzeba za druk i 
papier. 
Pan Tobota wyraził nadzieję, że współpraca ta przyniesie efekty, z których Towarzystwo i 
mieszkańcy gminy będą zadowoleni. 
Zapewnił, że po każdym zrealizowanym zadaniu, będzie składane Radzie sprawozdanie z 
wykorzystania środków. 
 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję Pana Wójta w sprawie 
dotacji w kwocie 10 tys.zł. na zadania realizowane przez Towarzystwo Przyjaciół Ziemi 
Mielnickiej i zwiększenia o 20 tys.zł. dotacji dla GOKSiR. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, poparła tę propozycję. 
 
Pan Wójt poinformował, że Dyrektor GOKSiR złożył program w sprawie pozyskania 
środków z zewnątrz na organizację naszych wiodących imprez. Współpartnerami w tym 
programie mają być, między innymi, Ukraina i Białoruś. Odpowiednie władze z Ukrainy i 
Białorusi podpisały już stosowne porozumienia, oni będą występować jako współpartnerzy, 
my zaś będziemy to finansować. Przy otrzymaniu środków na taki program jest wymóg 
partnerstwa zza granicy.  
 
Pan Przewodniczący odczytał wniosek jaki wpłynął do Rady Gminy z Gminy Lipusz z 
prośbą o pomoc w odbudowie, zniszczonego w trakcie pożaru, ośmiorodzinnego budynku 
mieszkalnego. 

(w zał. na str...........prot.) 

Pan Przewodniczący przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji radni zadeklarowali 
pomoc w kwocie 1000 złotych. 
 
Pan Antoni Władysław Słoniowski 
Przypomniał, że gmina wcześniej uczestniczyła w podobnych darowiznach i porosił o 
przypomnienie jak to wyglądało od strony finansowej ? 
 
Pan Wójt Gminy 
W wyniku działalności huraganu zniszczeniu uległo miasto Kleszczele i wieś Jelonka w 
gminie Dubicze Cerkiewne. Z rezerwy budżetowej udzielono pomocy w kwocie 30 tysięcy 
złotych, po 15 tysięcy złotych dla każdej z poszkodowanych gmin. Pan Wójt zadecydował o 
tym samodzielnie, a o fakcie tym poinformował Radę Gminy na jej najbliższym posiedzeniu. 
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Radni nie mieli żadnych wątpliwości co do słuszności podjętej decyzji. Z gmin tych 
otrzymaliśmy pełne rozliczenie ze sposobu wydatkowania darowanych im pieniędzy, wraz z 
podziękowaniami dla Rady, Wójta i wszystkich mieszkańców. 
Gmina która ubiega się o pomoc leży daleko od nas, w okolicach Gdańska. Zapewne gminy 
sąsiadujące z tą gminą udzieliły pomocy w większym zakresie. Naszą pomoc w kwocie 1000 
zł. należy uznać za symboliczną. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, opowiedziała się za 
udzieleniem pomocy finansowej dla Gminy Lipusz w kwocie 1000 złotych. 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że na posiedzeniu Komisji zmniejszono dotacje na sport 
ze 150 tys.zł. na 50 tys.złotych. 
 
Pan Wójt Gminy 
Na wspólnym posiedzeniu Komisje Rady Gminy ustaliły, że 50 tys. zł. przeznaczają na 
dokończenie rundy wiosennej. Jeżeli taki zapis będzie w protokole sesji, to ogłaszając 
konkurs na to działanie, Pan Wójt zapisze, że jest to na okres od 1 stycznia 2006r. do 30 
czerwca 2006r.  
Taki zapis da swobodę Radzie Gminy do ewentualnego zwiększenia, w trakcie roku, środków 
na ten cel. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, opowiedziała się za 
przekazaniem 50 tys.złotych dotacji dla Mielnickiego Klubu Sportowego na dokończenie 
wiosennej rundy rozgrywek. 
 
Pan Wójt poinformował, że gmina posiada działkę leśna pod Wajkowem. Działka ta została 
skomunalizowana dawno temu, na początku lat dziewięćdziesiątych. Działka ta miała 
powierzchnię ponad 4 ha, została podzielona, część sprzedano dla Pana Maruszeczko, 
pozostała część stanowi nadal własność gminy. Na działce tej prowadzona była pielęgnacja 
lasu, wykonywał ją Zakład Gospodarki Komunalnej. Z lasu tego pozyskane zostały, między 
innymi żerdzie, które stanowią naszą własność, zaś ZGK musimy zapłacić za robotę. Faktura 
wystawiona na te prace opiewa na kwotę 6 tys.zł.. Pan Wójt proponuje, aby wpisać do 
budżetu kwotę 10 tys.zł. , ponieważ być może jeszcze w trakcie roku będą jakieś wydatki w 
tym dziale. 
Pozyskane żerdzie zamierzamy wykorzystać do ogrodzeń oraz na palisadę do schodków na 
Górę Zamkową.  
 
Pan Kazimierz Tobota 
Uważa, że skoro faktura wynosi 6 tys.zł., prace zostały już wykonane, nie widzi potrzeby 
przeznaczenia na ten cel większej kwoty.  
Ponadto ma zastrzeżenie do wysokości tej faktury, uważa że można to było zrobić tańszym 
kosztem. Wie, że brygady pracujące przy czyszczeniu lasu, robią to znacznie taniej. 
 
Pan Wójt Gminy 
Wyjaśnił, że prace przy wycince lasu nie zostały zakończone, stąd 4 tys.zł. stanowi 
dodatkowe zabezpieczenie na ten cel. Jeśli nie będzie potrzeby, to nie zostaną one 
wydatkowane i przejdą w nadwyżkę budżetowa br. Prace te wykonywał nasz Zakład 
Komunalny i w związku Pan Wójt poprosił Pana Dyrektora Zakładu o wypowiedź w tej 
sprawie. 
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Pan Mikołaj Mantur – Dyrektor Zakładu Gospodarki Ko munalnej w Mielniku 
Wyjaśnił, że czyszczenie tego lasu było w pewnym sensie pracą zastępczą dla Zakładu, 
ponieważ w okresie zimy nie było innych, konkretnych robót. Ponadto Zakład był w fazie 
organizacji i nie można było w bardziej efektywny sposób wykorzystać pracowników. 
Jeśli chodzi o rozliczenie za pracę, to stawka roboczogodziny ustalona zarządzeniem Wójta 
wynosi 16 zł. brutto. Pomnożono to przez liczbę godzin przepracowanych przy czyszczeniu 
lasu i dało to taką właśnie kwotę. Nie ma innego sposobu wyliczenia wartości tej pracy. Ta 
stawka jest dość wysoka, została wyliczona na podstawie średnich zarobków pracowników, z 
doliczeniem 10 % na koszty ogólne. 
Teraz te prace nie będą kontynuowane, może w przyszłym roku, ponieważ obecnie ZGK 
rozpoczął remont w GOKSiR, dużo jest również innych prac. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Co zrobiono z pozyskanym przy wycince drzewem opałowym? 
 
Pan Mikołaj Mantur 
Drzewo opałowe częściowo zostało złożone na placu ZGK, część jego pozostała jeszcze w 
lesie. Pozostałe drzewo, będące budulcem, w całości złożono na placu ZGK, zostało ono 
okorowane i posłuży jako materiał do budowy, między innymi, przystanków autobusowych. 
 
Pan Wójt Gminy 
Przypomniał radnym, że Zakład rozpoczął pracę od 1 stycznia br., przeszli tam pracownicy , 
którzy wcześniej pracowali w grupie komunalnej Urzędu Gminy, stąd trzeba było im dać na 
początek jakąkolwiek pracę. Teraz pracy Zakład ma tyle, że nie będzie się szukać dla niego 
prac zastępczych. Stawkę godzinową w takiej wysokości ustalono po to, żeby nie było 
potrzeby większego dotowania Zakładu. Teraz Zakład będzie pracował w Urzędzie Gminy, 
GOKSiR, w szkole, przy świetlicach wiejskich, przy prześwietleniu drzew na Górze 
Zamkowej.  
 
Pani Walentyna Wierzba 
Zwróciła się z zapytaniem ile osób pracowało przy wycince drzewa i przez ile dni ? 
 
Pan Mikołaj Mantur 
Nie jest w stanie szczegółowo odpowiedzieć na to pytanie. Jeśli ktoś ma kalkulator, to można 
to przeliczyć, dzieląc ilość przepracowanych godzin przez stawkę godzinową (radni wyliczyli 
53 dni pracy). 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Zwrócił się z zapytaniem czy pracownicy nie brali sobie tego drzewa ? 
 
Pan Mikołaj Mantur 
Stwierdził, że nie są mu znane takie informacje. Na pytanie Pana Przewodniczącego o ilość 
pozyskanego drewna wyjaśnił, że nie jest w stanie udzielić dokładnej informacji na sesji, 
musiałby to sprawdzić w dokumentach. 
 
Pan Wójt poinformował, że pozyskane przy wycince drzewo opałowe zamierza przekazać 
podopiecznym GOPS. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, opowiedziała się za zapisaniem 
w budżecie gminy kwoty 10 tys.zł. w dziale leśnictwo. 
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Pani Walentyna Wierzba 
Zwróciła się z zapytaniem z czym związana znaczny wzrost wydatków przy podróżach 
służbowych we wszystkich jednostkach? 
 
Pani Skarbnik Gminy 
Wyjaśniła, że w porównywaniu wydatków nie należy odnosić się do wykonania budżetu za 
rok ubiegły, tylko do planu. W porównaniu do planu roku ubiegłego, wydatki te wzrosły 
nieznacznie. Uwzględniony jest wzrost cen biletów, paliwa, zwiększenie ilości wyjazdów na 
różnego typu szkolenia. W roku ubiegłym wykonanie budżetu na ten cel było mniejsze niż 
zakładał to plan, zapewne tak samo będzie i w roku bieżącym. Pani Skarbnik przytoczyła 
dane dotyczące planu wydatków w administracji w 2005r. Plan wynosił 14.500 zł, w roku 
bieżącym jest tylko o 2 tys.zł. wyższy. W strażach pożarnych plan wydatków w roku 2005r na 
ten cel wynosił. 500zł., tak samo jest w roku bieżącym. Przygotowując w listopadzie 2005r. 
projekt budżetu na 2006r. Pani Skarbnik we wszystkich pozycjach odnosiła się do planu 
2005r. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Czy pracownicy jeżdżą w podróże służbowe autobusami czy również własnymi samochodami ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Wyjaśnił, że jest różnie. Czasami Pan Wójt wyraża zgodę na jazdę własnym samochodem. 
Dzieje się to wówczas, kiedy nie ma możliwości wyjazdu samochodem służbowym, a 
godzina rozpoczęcia czy zakończenia szkolenia wyklucza jazdę autobusem. Samochodem 
prywatnym jedzie się w ostateczności. Jeśli chodzi o wyjazdy samochodem służbowym, to 
taki wyjazd organizuje się z reguły dla kilku osób, lub kiedy istnieje potrzeba zrobienia 
zakupów w Białymstoku lub zawiezienia czy odbioru sprzętu z naprawy. 
 
Jaroszuk Mieczyslaw 
Co oznacza rozdział 7595 – pozostała działalność ? 
 
Pani Skarbnik Gminy 
Są to środki na promocję gminy - na wydanie kalendarza, folderu, i inne zadania związane z 
promocją gminy. Mieści się tu również dotacja dla samorządu województwa na 
informatyzację (40.943 zł.). 
 
Pan Wacław Antoni Malon 
Jaka suma w budżecie jest przeznaczona na dokończenie drogi w Sutnie ? 
 
Pan Wójt Gminy 
W dziale 600, w rozdz.60014, w par.6620 jest dotacja celowa przekazana dla powiatu na 
inwestycje i zakupy inwestycyjne realizowana na podstawie porozumień (umów) między 
jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 300.000 złotych. To jest suma przeznaczona 
na drogę w Sutnie.  
 
Pan Malon zgłosił wniosek, aby przetargi, zwłaszcza na drogi, odbywały się wcześniej, nie 
czekać z tym do jesieni. 
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Pan Wójt Gminy 
Jeśli chodzi o tę drogę, to przetarg na nią organizuje powiat. Pan Wójt zapewnił, że w tej 
sprawie spotka się z dyrektorem Czmutem i uczuli go aby przetargi na drogi i chodniki 
odbyły się w miarę wcześnie, tak, aby latem zakończyć planowane inwestycje. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Jak Pan Wojt zamierza wykonać zadanie inwestycyjne związane z wykonaniem projektów 
trzech ulic w Mielniku (Górna, Tarasowa i Biała) ? W ubiegłym roku na ten cel w budżecie 
zapisane było 20 tys.zł., w tym roku tylko 5 tys.zł. Pan radny uważa, że albo to należy 
urealnić, albo w ogóle nie zapisywać tego w budżecie, bo drugi już rok nic się w tej sprawie 
nie dzieje. 
 
Pan Wójt Gminy 
Wyjaśnił, że chciałby aby to zostało zrobione z chwilą, kiedy zostanie zatwierdzony projekt 
położenia kanalizacji na tych ulicach. 
Zaproponował zwiększenie kwoty wydatków na projekty tych ulic o 15 tys.zł. na każdą, w 
sumie o 45 tys.zł. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, zwiększyła kwotę wydatków 
na wykonanie projektów ulic Górnej, Tarasowej i Białej o 45 tys.zł. 
 
Pani Helena Datczuk 
Zwróciła uwagę na fakt, że gmina posiada własny autobus, a mimo tego wzrastają koszty 
dowożenia dzieci do szkół. Dlaczego tak się dzieje? 
 
Pan Wójt Gminy 
Wyjaśnił, że własny autobus to też koszty (utrzymanie samochodu i kierowcy, paliwo). 
Musimy również organizować dojazd dla dzieci niepełnosprawnych, dowozimy również 
sześciolatków do przedszkola. Część dzieci korzysta z komunikacji PKS, część jest dowożona 
gminnym autobusem, niektóre dzieci (niepełnosprawne i ich opiekunowie) dowożone są 
indywidualnie. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIII/134/06  w sprawie budżetu gminy na 2006r. 

(w zał. na str……......prot.) 
 
(po przerwie) 
 

Do punktu 8. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIII/135/06  w sprawie formularzy deklaracji i informacji podatkowej. 

(w zał. na str……......prot.) 
 

Do punktu 9. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały jest podyktowane tym, że od 1 
stycznia 2006r. dostarczaniem wody dla odbiorców zajmuje się Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Mielniku. W związku z tym należało dokonać pewnych zmian w regulaminie 
dostarczania wody. Nowy regulamin nie wnosi żadnych innowacji. 
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Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIII/136/06  w sprawie regulaminu dostarczania wody na terenie Gminy Mielnik. 

(w zał. na str……......prot.) 
 

Do punktu 10. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIII/137/06  w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Mielnik. 

(w zał. na str……......prot.) 
 

Do punktu 11. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIII/138/06  w sprawie przystąpienia do prac związanych z nadaniem miejscowości Mielnik 
statusu uzdrowiska albo obszaru ochrony uzdrowiskowej. 

(w zał. na str……......prot.) 
 

Do punktu 12. 
 
Pani Halina Mirowska 
Wyjaśniła, że podjęcie tej uchwały podyktowane jest wejściem w życie nowej ustawy o 
ustanowieniu wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. W treści 
uchwały nie dokonuje się żadnych zmian, zmiany są tylko w podstawie prawnej uchwały. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XXIII/139/06  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego do przyznania pomocy w 
zakresie dożywiania osób i ich rodzin oraz ustalenia zasad odpłatności za pomoc w zakresie 
dożywiania osób i rodzin. 

(w zał. na str……......prot.) 
 

Do punktu 13. 
 
Pani Halina Mirowska przedstawiła radnym informację z wykonania zadań własnych i 
zleconych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Mielniku za rok 2005. 
 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację z wykonania zadań własnych i 
zleconych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Mielniku za rok 2005. 

(w zał. na str……......prot.) 
 

Do punktu 14. 
 
Odpowiedzi na interpelacje udzielił Pan Wójt Gminy 

Odpowiedź na interpelację nr 55/06  
W szczególnych przypadkach pracownicy jeżdżą własnymi samochodami, jest to rozliczane 
wg. stawek określonych prze Ministra Finansów. Uzgodniono z Panią Wierzbą, że zgłosi się 
ona do Urzędu i na miejscu, w dokumentach, sprawdzi te rzeczy. 
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Pan Władysław Stankiewicz 
Stwierdził, że jeśli zasadą jest, że pracownicy jeżdżą komunikacją publiczną, a tylko w 
wyjątkowych sytuacjach własnymi samochodami, to wszystko jest w porządku. Jeśli te 
proporcje są odwrócone, to wtedy byłoby źle. 
 
Odpowiedź na interpelację nr 56/06  
Pan Wójt poinformował, że wnioski zebrań wiejskich są uwzględniane przy pracach nad 
budżetem gminy. Te sprawy, które już wcześniej zostały zapisane do budżetu, pomija się. 
Pan Wójt odczytał wnioski zgłoszone w trakcie zebrania wiejskiego w Mielniku : 

1. Wyremontowanie drogi „Krawczanka” w Jaźwinach, położenie przepustu. 

Jest możliwość, że naprawą tej drogi zajmie się Zakład Gospodarki Komunalnej w 
Mielniku. Został również złożony wniosek do Funduszu Rekultywacji, na odcinek od 
asfaltu do drogi na Mętnę. 

2. Urządzenie placu zabaw dla dzieci oraz większe ukwiecenie Mielnika. 

W sprawie ukwiecenia Mielnika wypowiadał się już Dyrektor Mantur do „Głosu 
Siemiatycz”, jeśli chodzi o plac zabaw, to jest to możliwe do wykonania. 

3. Wykonanie pomostu na Bugu dla kajaków. 

W najbliższym czasie Wójt spotka się z Panem Wołosińskim, żeby określić warunki na 
jakich można to wykonać.  

4. Wykorzystanie zamiatarki do czyszczenia ulic w Mielniku. 

Wykorzystanie zamiatarki – odpowiedzi udzielił Pan Wójt bezpośrednio na zebraniu. W 
rozmowie z Dyrektorem Manturem ustalono, że zamiatarka ruszy na wiosnę. 

5. Wyremontowanie i oczyszczenie szaletu publicznego, znajdującego się za przystankiem 
PKS. 

6. Oczyszczenie brzegów rzeki Bug w miejscu wskazanym przez sołtysa i radę sołecką. 

Ten wniosek może być zrealizowany tylko w porozumieniu z zarządcą Bugu, ponieważ nie 
możemy wchodzić na teren, który nie jest naszą własnością. Spotkanie z Panem 
Wołosińskim jest więc niezbędne. 

 
Odpowiedzi na zapytanie Pani Heleny Datczuk Pan Wójt udzielił w przerwie sesji. 
 

Do punktu 15. 
 
Pan Sławomir Dacewicz- viceprzewodniczący Rady Gminy oczytał radnym list jaki 
wpłynął do rady od mieszkanki Taszkientu w Uzbekistanie w sprawie repatriacji do Polski. 

(w załącz.na str............prot.) 
 

Rada Gminy nie zajęła stanowiska w powyższej sprawie. 
 
Pan Mieczysław Jaroszuk – Przewodniczący Rady Gminy 
Na sesji w dniu 5 grudnia 2005r. Pan Przewodniczący złożył interpelację w sprawie OSP w 
Mielniku. W otrzymanej odpowiedzi na tę interpelację ujęto bardzo wysokie koszty paliwa 
dla OSP. W związku z tym Pan Przewodniczący zgłosił wniosek, aby Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy skontrolowała sprawy dotyczące straży pożarnych. 
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W głosowaniu 7 głosami za, przy 7 glosach wstrzymujących się, Rada Gminy zleciła 
Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie kontroli straży pożarnych. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
W Polsce wykryto i potwierdzono 3 przypadki ptasiej grypy, wprawdzie daleko od nas, bo w 
zachodnich rejonach Polski. Nie można jednak wykluczyć, że choroba ta będzie się 
rozprzestrzeniała i dotyczyć może również naszego terenu. Podejmowane są różnorakie 
działania, mające na celu zatrzymanie rozprzestrzeniania się tej choroby. Obecnie obowiązuje 
zakaz wypuszczania na zewnątrz drobiu, wraz ze zbliżaniem się wiosny zakaz ten będzie 
bardziej przestrzegany. 
Pan Gorochowicz zaapelował do radnych, sołtysów i gości obecnych na sesji, aby uczulali 
swoich sąsiadów, właścicieli drobiu, na przestrzeganie tego zakazu. Wiosenna migracja 
ptaków stwarza również zagrożenie. Należy uczulić ludzi, a szczególnie dzieci, na zasady 
postępowania w przypadku znalezienia martwego ptaka. W takich przypadkach należy 
niezwłocznie zawiadomić służby weterynaryjne, policję lub Urząd Gminy. 
Na terenie gminy były plakatowane informacje o zasadach postępowania w obliczu 
zagrożenia ptasią grypą.  
 

Do punktu 16. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad XIX sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 
 


